
Van: 

Aan: 

Onderwerpv 

DIE 
M, via DGES en 3 X*jyw< ̂  Datum: 

SPOED. cc. DWH (-».biilage) 
TP-— ; 

20 juli 1978 
nr. 673/78 

met Minister Patterson inza: 

BIJGAAND moge ü aantreffen een aaAfekening ten behoeve van w gesprek met Minister Patterson op 21 juli a.s. aangaande de betrekkingen tussen de Gemeenschap en de ACS-staten. 

H O I - 9 - '73 - 3 ° 7 7 5 5 * 

© BuZa, blok 4, 1975-1984 (Ministerie van Buitenlandse Zaken) inv.nr. 15762
http://resources.huygens.knaw.nl/europeseintegratie/doc/Z00650



BEZOEK VAN MINISTER PATTERSOH 
21 juli 1978 

Betrekkingen ACS-EEG 

Inleiding" 

Aan de vooravond van de opening van de Lomé II-onderhande-

lingen in Brussel (24 dezer) is Minister Patterson een bij 

uitstek interessante gesprekspartner aangaande het vraag

stuk der toekomstige betrekkingen tussen de EG en de 

ACS-staten. Niet alleen vertegenwoordigt de heer Patterson 

het belangrijkste ACS-land in de Caraïbische regio, doch 

- belangrijker nog - hij bekleedt momenteel de functie 

van Voorzitter van de A.C3-:5ini ster raad. In die hoedanig» 

heid zal hij tevens optreden als voornaamste woordvoerder 

van de ACS-staten bij de opening van de Lomé II-onderhan.de-

lingen maandag a.s. 

Ter achtergrondinformatie diene voorts dat Minister 

Patterson ook reeds tijdens de Lomé I-onderhandelingen 

een zeer vooraanstaande rol heeft gespeeld en toendertijd 

ootrad als exponent van de radicale ACS-staten die tot 

op het laatst geaarzeld hebben om met de EG in zee te 

gaan. Sindsdien echter heeft Minister Patterson — ondanks 

zijn bittere kritiek op de resultaten van de jaarlijkse 

suikeronderhandelingen tussen de EG en de suikerexporterende 

ACS-staten - zich ontwikkeld tot een loyale verdedi

ger van de Lomé Conventie tegenover kritische geluiden in 

eigen land en daarbuiten. De wenselijkheid van een tweede 

Lomé Conventie staat voor hem vast. Anderzijds bestaat 

er geen twijfel over dat de ACS-staten onder zi^ leiding 

het de Gemeenschap bij de komende onderhandelingen niet 

gemakkelijk zullen maken. 

Nederlandse houding tegenover Lomé II 

Naar Nederlands oordeel heeft de Lomé Conventie een passend 

antwoord kunnen geven op de elementairehehoef ten van de 

52 ACS-staten en hiermee tevens aansluiting kunnen vinden 

bij het streven naar een nieuwe internationale economische 

orde. Ook in politiek opzicht vormt de Conventie van Lomé 

een niet te verwaarlozen factor van stabiliteit en saam-

horigheid in met name Afrika. Nederland staat derhalve 

'0^^f' t«^fïiover een tweede Lomé Conventie, die van 
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dit alles een duurzamer bewijs zal kunnen leveren. Uiter
aard blijft daarbij niet alles bij het oude. Met name de 
eerbiediging van de mensenrechten in de ACS-staten heeft 
Nederland zorgen gebaard en de tijd lijkt rijp om dit ele
ment een belangrijke plaats toe te kennen in de toekomstige 
ACS-EEG betrekkingen. 

Belanrri jke onderhandelingspunten 

Mensenrechten: 
Het is bekend dat de ACS-staten zeer terughoudend staan 
tegenover de gedachte om de mensenrechten expliciet in 
Lomé II in te bouwen. Ook Minister Patterson heeft zich 
in soortgelijke zin geuit, zonder overigens ieder 
verband categorisch af te wijzen. Waarschijnlijk zal het 
twistpunt worden de wijze en de intensiteit waarmee dit 
element in Lomé IT wordt gehaald. 

Nederland streeft zowel naar een preambalaire tekst als 
naar een operatieve bepaling die een duidelijke juridische 
basis oplevert voor de Gemeenschap om evt. op te kunnen 
treden. In de openingsverklaring a.s, maandag zal de Jemee: 
schap zich vooralsnog beperken tot het benadrukken van het 
zeer grote belang dat de EG hecht aan de naleving van de 
mensenrechten. 
Het zou interessant zijn van de heer Patterson te vernemen 
- wat het officiële stand-punt van de ACS on het punt van d 

mensenrechten zal zijn in Iran verklaring tijdens de 
a,s. ACS/E3- Ministersconferentie; 

- wat de Jamaicaanse opvattingen terzake zijn; 
- of Minister Patterson - in het geval <3e onderhandeling? 

partners het over dit punt niet eens worden - eenzijdig 
optreden van de Gemeenschap in het geval van werkelijk 
ernstige schendingen van de mensenrechten dan althans 
de facto zou willen tolereren. 

Financiële hulp: 
Het is heel goed denkbaar dat Minister Patterson nu reeds 
zal willen aankondigen dat de ACS-staten met forse eisen 
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ierzake 2rullen komen. In Lomé I is een hulpvolet ingebouv/d 

dat in totaal + 3,5 miljard Europese Hekeneenheden omvat. 

Een aanpassing van dit bedrag aan de inflatie van de afge

lopen jaren zou reeds een forse verhoging impliceren. 

Het Nederlandse standpunt terzake is nog geheel open. 

Zoals gebruikelijk wordt over de omvang van de hulp eerst 

in het allerlaatste stadium van de onderhandelingen 

beslist, wanneer ook een duidelijk beeld is verkregen 

omtrent de over en weer verkregen concessies* 

jSû kerĵ  

Als vervolg op de G-emenebestsuikerovereenkomst heeft de 

Gemeenschap in het kader van Lomé de verplichting op zich 

genomen de afzet op de EG-markt te garanderen van een 

hoeveelheid van 1.3 min. ton rietsuiker tegen een prijs 

vergelijkbaar met de in het kader van het gemeenschappelijk 

landbouwbeleid vastgestelde suikerprijzen. Het desbetreffend 

protocol is voor 7 jaar gesloten, d.w. z. tot 1982, derhalve 

langer dan de duur van Lomé I. 

Toch moet worden verwacht dat de ACS-etaten, en met name 

Jamaica, nu reeds een verbetering van dit protocol wensen. 

De toepassing van dit protocol door de Gemeenschap in de 

afgelopen jaren heeft ernstige verwijten uitgelokt van de 

sulkerexporterende ACS-staten. De Gemeenschap zou steeds 

te lage garantieprijzen hebben berekend door in de prijs

berekening allerlei oneigenlijke élementen te betrekken. 

Het gaat hier om een zeer delicate aangelegenheid, waar 

ook voor het ministerie van Landbouw belangrijke principes 

van het GL3 in het geding zijn. In dit stadium lijkt 

het verkieslijk dat wij ons beperken tot het aanhoren van 

eventuele wensen van de ACS. 

2ii£uwe_Lc_r?ié staten: 

Er is vooralsnog niets bekend omtrent formele verzoeken 

van derde ontwikkelingslanden om deel te mogen nemen aan 

de Lomé II-onderhandelingen. De Gemeenschap zal evenwel 

desgewenst geen bezwaar maken tegen toelating van Angola, 
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Mozambique, en t.z.t. Namibië. Uiteraard zou een verzoek 

van Rhodesië op dit moment veel gecompliceerder liggen. 

Het zou interessant zijn van de heer Patterson te vernemen 

of hij ontwikkelingen in bovengenoemde richting verwacht. 

Puur vaa de onderhandelingen^ 

Positief kan worden gereageerd op een eventueel aandringen 

van de heer Patterson op spoed bij de onderhandelingen zod 

deze tijdig genoeg kunnen worden afgesloten om de inwerkir. 

treding van de nieuwe Conventie per 1 maart 1980 te kunnen 

verzekeren. Gedacht zou kunnen worden aan het afsluiten 

van de onderhandelingen in de eerste helft van 1979. 

Toepassing van Lomé I 

Er zijn nog enkele slepende kwesties inzake de toepassing 

van de huidige Conventie waarvoor T.Ünister Patterson wel

licht de aandacht zal vragen. 

In de eerste plaats betreft dit de niet gehonoreerde stabe 

verzoeken van Gabon, Kenya en Tnali over het jaar 1975. 

Tijdens de jongste zitting van de ACS/EEG Ministerraad 

is overeengekomen de "procedure van goede diensten" in te 

roepen teneinde via de weg van het compromis een oplossing 

te vinden. Het wachten is thans op een voorstel in die 

zin- Het antwoord aan Minister Patterson zou kunnen ziïn 

dat Nederland bereid is een constructieve houding aan te 

nemen tegenover evt. voorstellen die uit deze procedure 

van goede diensten zullen voortvloeien. 

Een ander punt betreft de salariëring van het personeel 

van het ACS/ESG Centrum voor Industriële Samenwerking. 

Nadat hieromtrent begin 1977 regelingen waren getroffen, 

is het personeel (met name het ACS-personeel) nadien 

gekomen met allerlei claims voor aanvullende geldelijke 

voorzieningen, zoals schoolgeldregelingen en expatriatie-

toelagen etc. Nederland heeft zich tot dusverre krachtig 

verzet tegen de toekenning van expatriatietoelagen. De red 

daarvoor is dat het oorspronkelijk vastgestelde salaris

niveau reeds zodanig hoop- was 



vastgesteld dat impliciet rekening was gehouden met 
bijzondere financiële lasten. Ket alsnog verhogen van het 
salarisniveau met een expatriatie toelage zou leiden tot een 
per saldo betere financiële positie dan de EG—ambtenaren 
van vergelijkbaar niveau, hetgeen voor Nederland op politi 
bezwaren stuit. 

D. EG-Jamaica 
De voordelen van de Lomé Conventie voor Jamaica liggen 
vooral in de afzet- en prijsgarantie voor Jamaicaanse 
suiker. De prijs die de Gemeenschap krachtens deze regeling 
biedt is al enige tijd het dubbele van de wereldmarktprijs 
voor ruwe suiker. 

Verder is van belang de financiële en technische samen
werking. Het is niet precies bekend hoeveel gelden de 
Commissie in het kader van Lome voor Jamaica heeft ge
reserveerd. Dat het echter om een zeer substantieel bedrag 
gaat leidt geen twijfel. De tenuitvoerlegging van diverse 
EOF-projekten is reeds in volle gang. Wat de stabilisatie 
van exportopbrengsten betreft heeft Jamaica tot dusver 
nog geen uitkeringen ontvangen, aangezisi daarvoor ook geen 
aanleiding was. 

Tenslotte de bananenexport. Middels voortdurend overleg 
in de zgn. "gemengde bananenv/erkgroep" wordt getracht 
de afzet van bananen uit de ACS—staten, en met name 
Jamaica, op de gemeenschappelijke markt te bevorderen. 
De ACS-staten zijn op dit punt geneigd over het hoofd 
te zien dat de consumptie van bananen in de Gemeenschap 
niet door de rgeringen van de lid-staten maar door de 
consumenten zelf wordt bepaald. 


